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Motion från Socialdemokraterna i Region Kronoberg 

Utred möjligheten till blodbuss i Kronoberg 

Blod kan inte tillverkas på konstgjord väg. Därför behöver sjukvården hela tiden 
nytt blod från blodgivare för att möta behovet vid exempelvis operationer, 
förlossningar och behandling av vissa sjukdomar. På flera håll i landet råder 
blodbrist och under sommarmånaderna blir situationen ofta extra svår. 

2018 fanns 3550 aktiva blodgivare i Kronoberg. Det motsvarar 17,8 blodgivare 
per 1 000 invånare, ett låg antal jämfört med många andra delar av landet. 
Som exempel fanns i grannregionen Blekinge 30 blodgivare per 1000 invånare.1 
Vi behöver bli fler kronobergare som ger blod! 

Ibland kan det vara svårt att hinna med att lämna blod trots att man vill. Något 
som kan underlätta är möjligheten att ge blod nära sitt hem eller arbetsplats. I 
vissa län finns därför så kallade blodbussar, som under en eller fler veckodagar 
gör stopp på olika platser. Idag finns ingen blodbuss i Kronoberg, utan den som 
vill ge blod i regionen måste ta sig till lasarettet i Ljungby eller Växjö. Till och 
från stannar dock Region Skånes blodbuss vid IKEA i Älmhult. 

Blodgivning är samhällsviktigt. Vi behöver göra mer för att uppmärksamma 
vikten av att ge blod och göra det lättare för folk att bli och vara blodgivare. 

Med anledning av ovanstående yrkas: 
 
att Region Kronoberg utreder möjligheten till blodbuss i Kronoberg, i 

egen regi eller i samarbete med närliggande regioner. 
 

Robert Olesen (S) 
2:e vice ordförande i hälso- och sjukvårdsnämnden och blodgivare 
 
Joakim Pohlman (S) 
2:e vice ordförande i regionala utvecklingsnämnden och blodgivare 

                                                 
1 Rapporten Blodverksamheten i Sverige 2018. 


